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Vážení a milí spoluobčané,

chci Vám ještě jednou popřát hodně zdraví a štěstí do nového roku 2012.

Nový rok není jen údaj v kalendáři, ale pro každého z nás znamená i začátek nových 

plánů, předsevzetí a určení si nových cílů, které bychom během nastávajícího roku 

chtěli uskutečnit v soukromém i pracovním životě. Je to však i čas ohlédnutí se zpět 

a zhodnocení toho, co jsme minulý rok zažili, vykonali nebo nestihli udělat. Mnoho 

v naší obci je potřebné vybudovat, vylepšit a zkrášlit. Na to je však potřebné hodně 

úsilí, práce, jednání, projektů, ale i dobré vůle, spolupráce, ochoty a tolerance.

Využívám této příležitosti poděkovat všem, kteří jakoukoliv formou a mírou 

přispěli ke vzhledu naší obce, obohacení jejího kulturního i duchovního života, 

protože budoucnost obce je v rukách jejích občanů.

Přeji Vám více hezčích dní než těch horších, více lásky než nenávisti, více hojnosti 

a radosti než smutku a trápení. Pevné zdraví a hodně úspěchů v pracovním 

i osobním životě.

Irena Pekárková – starostka
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Seriál jmen
 
V měsíci lednu je možná nejslabší zastoupení jmen, která se v naší obci vyskytují. 
Z celkového počtu 29 jmen, která jsou pro měsíc leden v kalendáři uvedeny, 
najdeme mezi občany naší obce pouze 7 jmen. Navíc se vyskytují jen párkrát. 
Jedinou výjimkou je jméno Zdeněk. Toto jméno slovanského původu vychází 
ze starší podoby Sděslav, později Zdislav, z něhož bylo vytvořeno jako domácí 
podoba, která se osamostatnila. Význam jména je „udělat (se) slavným“, případně 
„oslavující práci (dílo)“. V naší obci najdeme 10 nositelů tohoto jména a svátek 
slaví 23. ledna.

Na druhém místě jsou dvě jména. Mužské jméno Vladislav, které je slovanského 
původu a význam tohoto jména je „oslavující vládu (moc)“, případně „slavný 
vládce“. Svátek připadá na 18. ledna a u nás je pouze 3 krát. 

Stejně oblíbené je jméno staročeského původu – Milena. Jméno je tvořeno 
příponou -ena od přídavného jména „milý“ a znamená tedy „milující, milá“. 
Jedná se také o domáckou podobu jména Miloslava. Svátek mají 24. ledna.

ReZp

O z n á m e n í

Kdo bude mít zájem propůjčit si společenskou místnost v hasičské zbrojnici, je 
domluva možná na telefonu 722 952 486 nebo osobně u Ireny Pekárkové.
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U s n e s e n í
z 15. zasedání zastupitelstva Obce Černá v Pošumaví ze dne 19. 12. 2011
Z a s t u p i t e l s t v o   o b c e :

A) Schvaluje:
1. Rozpočet obce na rok 2012, tj. příjmy ve výši 24 282 730,- Kč, výdaje 

ve výši 23 473 500,- Kč a fi nancování ve výši 276 000,- Kč (příloha č. 1 
zápisu).

2. Návrh rozpočtového opatření č. 2 příjmy 1 174 044,- Kč, výdaje 1 049 606,- 
Kč a fi nancování – 124 438,- Kč. (příloha č. 2).

3. Přijetí darů na regulační plán na Ploše OV BR 9a (příloha č. 3).
4. Rozpočtový výhled (příloha č. 4) na rok 2013 - předpokládané příjmy 22 000 

000 Kč, výdaje 22 180 000 Kč, na rok 2014 předpokládané příjmy 22 000 000 
Kč, výdaje 23 180 000 Kč.

5. Příspěvek pro Myslivecké sdružení Černá Hora se sídlem Černá v Pošumaví 
ve výši 15 000,- Kč.

6. Příspěvek pro smíšený pěvecký sbor MUSICA VIVA se sídlem v Horní Plané 
ve výši 7 500,- Kč.

7. Příspěvek pro Junáka – svaz skautů a skautek Velešín pro Černou v Pošumaví 
ve výši 12 000,- Kč.

8. Zrušení účtu u GE Money Bank a.s. Český Krumlov a převedení zůstatku 
na účet u Poštovní spořitelny.

9. Snížení z nájemného pro rok 2012 ve výši 88 949,- Kč za provedené investice 
na kempu Olšina nájemci p. Vozkovi (příloha č. 5).

10. Odpuštění dlužného nájemného ve výši 20 558,- Kč a dlužného penále ve 
výši 34 266,- Kč v domě č. 21 byt č. 3.

11. Pojištění majetku obce Černá v Pošumaví u České pojišťovny.
12. Prodej pozemků p. č. 589/93 o výměře 6 m2 v k. ú. Černá v Pošumaví – 

Dolní Vltavice manželům Vladimíru a Marii Kumpochovým, a to za cenu 
400,- Kč/m2 a náklady s prodejem spojené.

13. Prodej pozemku p. č. 666/15 o výměře 55 m2 v k. ú. Černá v Pošumaví – 
Plánička (dle GP č. 1925 -344/2011, zpracovaného 1. Geodetickou kanceláří 
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s.r.o. Český Krumlov), manželům Weitkowitzovým, a to za cenu 400,- Kč/
m2  a náklady s prodejem spojené.

14. Prodej pozemků p. č. 49/1 o výměře 1283 m2 v k. ú. Černá v Pošumaví 
a pozemek p. č. 49/6 o výměře 190 m2  v k. ú Černá v Pošumaví fi rmě D-
Projects s.r.o., Bližná 18, Černá v Pošumaví, a to za 1000,- Kč/m2 a náklady 
s prodejem spojené.

15. Veřejnou vyhlášku vydání změny územního plánu č. 1 – opatření obecné 
povahy.

16. Uzavření smlouvy o dílo „Vyhledávání historického majetku obce Černá 
v Pošumaví“ s Ing. R. Kutlákovou a starostku pověřuje podpisem smlouvy.

B) Revokuje:
1. Usnesení 31. zasedaní zastupitelstva obce ze dne 25. 1. 2010 v bodě A) 3 

a usnesení 34. zasedání ze dne 3. 5. 2010 v bodě A) 11.
2. Usnesení 14. zasedání zastupitelstva obce ze dne 21. 11. 2011 v bodě A) 1 (3).

zastupitelstvo obce
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Seriál o našich obcích po roce 1945
Černá v Pošumaví - část 4.

Hlavní zpráva ze zasedání MNV dne 22. listopadu 1955, která se uskutečnila 
v budově ředitelství Státního statku v Černé v Pošumaví.
/kdo zprávu přednesl, není z archivních údajů jasné, jména i podpisy chybí/
 Úvodem mé zprávy provedu rozbor plnění státních dodávek od začátku 
letošního roku a to jak u soukromě hospodařících zemědělců, tak u Jednotného 
zemědělského družstva.
Plnění dodávek je jednak vlastenecký úkol, jednak povinnost všech, kteří na 
půdě hospodaří, přinésti na stůl pracujících pokud možno nejvíce vyrobených 
produktů zemědělských. O naší zemědělské obci, která má dobré půdní 
i klimatické podmínky, to však není možné říci. Dlužíme státu velká kvanta 
téměř všech zemědělských produktů, které jsou k dodání předepsané.
V čem spočívá tato neodpustitelná, na lehkou váhu braná, netečnost k řádnému 
plnění povinností. Vždyť každý o svá práva a nároky, které mu náleží se hlásí, 
každý se jich domáhá a běda, nedosáhne-li v tom okamžiku toho, co by chtěl 
mít. Ovšem na druhé straně, že má každý povinnost k řádnému plnění úkolů, 
to je opomíjeno a tato povinnost je odkládána až na poslední místo. Hovoří se 
o tom, mě se nemůže nic stát, já mám děti, já nejsem kulak ani vesnický boháč, 
na mě nikdo s žádnými tresty nemůže a tak podobně. Například – nebyla úroda 
brambor, ani JZD nesplnilo, tak proč bych plnil já, nebo druhý. Ovšem každý 
z těchto nositelů falešných teorií si musí uvědomit, že nad nikým se nemůže 
a nebude zavírat jedno oko, popřípadě obě.
Naše JZD přes všechny známé nedostatky všechny ostatní dodávky překročilo 
vysoko přes 100%. Svou nezodpovědnou prací při ošetřování brambor se jim 
výsledky hektarových výnosů náležitě promítly, splnili dodávku brambor pouze 
na 77%. Také mohli prohlásit, že to postačí, ovšem ono by to nepostačilo, nikdo 
nad družstevníky nezavřel jedno oko. Každý jednou provždy si musí uvědomit, 
že státní dodávky je nutno plnit, a že se bude jejich důsledné plnění vyžadovat. 
Naše JZD i ostatní družstva v okrese si tuto povinnost uvědomila. Které družstvo 
svým špatným postojem zavinilo nedosažení hektarových výnosů a málo 
sklidilo, musí si, lidově řečeno, utáhnout opasek a brambory splnit náhradním 
způsobem. Naši družstevníci to plně pochopili a za nedodané brambory dají 20 
ks prasat, které také mohli spekulačním způsobem nabídnout Výkupu za volnou 
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cenu.
Podívejme se nyní na plnění předepsaných dodávek u soukromě hospodařících 
zemědělců: /stav plnění je převzat z evidence okresního plnomocníka a je 
propočítáno do 30. října/
Jan J u r o č k o - vepřové maso splnil na 40,29%, hovězí na 90,48%, mléko 
na 100%, vejce na 100,4% a brambory na 20%. Dodal však 2 prasata, takže 
vepřové má splněno téměř na 100%, ostatní nedodané produkty plní vepřovým 
a hovězím masem. Je to jeden ze soukromých zemědělců, který se s dodávkami 
vyrovná náhradním plněním na 100%.
Jan S t r n a d - vepřové maso splnil na 20,22%, hovězí na 91,03%, mléko na 
89,73%, vejce na 104,12%, zrniny na 50% a brambory na 51,90%.
Jan R o s i c k ý - vepřové maso na 60,34%, hovězí na 60%, mléko na 70,92%, 
vejce na 100,14%, zrniny na 53% a brambory na 51,95%.
Josef Z á š k o d a - vepřové maso splnil na 91,99%, hovězí na 30,30%, mléko na 
69%, vejce na 100,41%, zrniny na 40,76% a brambory na 50,32%.
Oldřich G r e g a r - vepřové maso na 100%, hovězí rovněž na 100%, vejce na 
100%, mléko na 98,41%, dluží ovšem celý předpis brambor, který činí 23 q 
a u zrnin dluží 310 kg.
Ostatní drobní zemědělci jako Vojtěch Čapek, Josef Macháček, Josef Hovorka 
a Stanislav Med mají své dodávky splněny, pouze brambory plní náhradním 
způsobem.
 Je to opravdu špatná bilance ve zvyšování zemědělské výroby, když nejsou 
plněny ty nejminimálnější základní úkoly, docela nízko předepsaných státních 
dodávek. Nejbolavější místo, takové hnisavé, je plnění mléka. Spotřebitelé se 
ve zdejší prodejně dožadují másla, právem se zlobí, že másla je do prodejny 
přidělováno málo. Spotřebitelé hartusí, někdy padne i ošklivé slovo, spotřebitelé 
ale zajisté vědí, že máslo se z ničeho jiného nevyrobí, než z mléka. Ovšem když 
krávy, které mléko dávají, nedojí, nemůže být ani másla.
Ovšem není tak docela pravda, jak zemědělci tvrdí, že krávy nedojí. My zase 
tvrdíme, že kravičky zajisté dojí. Uvedu jeden praktický, pravdivý případ: 
Vezměme si jednoho zemědělce, Josefa Záškodu, který splnil mléko na 69%. 
Josef Záškoda má předpis dodávky mléka 4560 l, měl ve stáji od 1. ledna až do 11 
července 3 krávy, potom až do 2. listopadu měl 4 krávy a od tohoto dne až dosud 
jich má 5. Budeme počítat, že po celý rok bude mít jen ty tři krávy, roční dodávky 
činí 4560 l, takže aby mohl dodávky splnit, musí jedna kráva denně po celý rok 
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nadojit 1,39 l. Pro lepší objasnění je možno uvést, že jedna kráva musí nadojit 
ráno 0,49 l, v poledne 0,49 l a večer rovněž 0,49 l mléka, to znamená vždy necelý 
půl litru mléka. Tři krávy při půllitrové dojivosti na jedno dojení musí dát denně 
4,16 l a Josef Záškoda splní svou dodávku na 100%. A při zeleném krmení by ji 
vysoko překročil. Na takovouto dojivost není třeba žádné náročné ošetřování, 
ani nějaký příděl jadrných krmiv. Je správné, že touto cestou, ke které není třeba 
žádného komentáře, ani obhajoby, že by na děti a ostatní členy domácnosti 
nic nezbylo, můžeme spotřebitelům ukázat, kde to máslo vězí. Každý myslící 
člověk uzná, že je nesmysl tvrdit, že kráva po celý rok víc nenadojí, než půl litru 
na jedno podojení. (Pozn. redakce – pozorný čtenář si jistě všimne, že uvedený 
příklad obsahuje hrubou matematickou chybu, čímž je výsledek značně zkreslen).
 Je třeba si uvědomit, že touto prací nikterak nepřispíváme k zajištění 
řádné výživy pracujících, zvláště pak tento postoj není pádnou ranou na hlavy 
rozvratníků, ani na hlavy podněcovatelů války. Tento případ a po něm, kdybychom 
rozebírali takto i ostatní, přesvědčivě ukazují, že není poctivý poměr k řádnému 
plnění státních dodávek, což zapříčiňuje i málo důsledná práce národního 
výboru a předsedy zemědělské komise, který jako člen národního výboru v prvé 
řadě by měl sám se vší ctí přistoupit k odpovědnějšímu plnění státních dodávek, 
aby s čistým štítem mohl přijít mezi ostatní zemědělce a vést je svou příkladnou 
prací k plnění jejich úkolů tak, jak řekl náměstek předsedy vlády na posledním 
aktivu pracovníků národních výborů. Je těžko členu národního výboru jít mezi 
zemědělce, aby plnili své úkoly, když sám, jako volený orgán, své povinnosti 
neplní.
 Chtěl bych ještě připomenout, že řádné plnění státních dodávek 
a zvyšování zemědělské výroby, je podmíněno úspěchem již v samém začátku 
a to řádnou a včasnou přípravou podzimních prací, setí ozimů a zajištění osiv 
a sádí na jarní práce. Podzimní orba a setí bylo ukončeno u obou sektorů, pouze 
orba až na nepatrné výjimky nebyla dokončena. Podzimní orbu vůbec neprovedl 
Oldřich Gregar, což zavinila výsadka STS na Mokré, která byla včas žádána.
Ovšem naprosto žádná péče není věnována řádnému ošetření luk a jejich 
důkladnému přihnojování a to u obou sektorů. Nepatrné krůčky vykazuje 
soukromý sektor, ovšem výnosy sena jsou oproti předešlým létům stále nižší. 
Bude proto velmi nutné, aby rada MNV, zemědělská komise a celý MNV se 
zabývaly uvedenými nedostatky, které brzdí vývoj na našich vesnicích a věřím, 
že poctivou prací bude dosaženo cíle.
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 Jak rada, tak místní národní výbor, při uskutečňování zdravotní péče 
o naše děti, měly určité potíže při zřizování dětské poradny v obci. Avšak 
usilovnou prací členů národního výboru byla ordinace i čekárna slušně vybavena 
a již dnes slouží svému účelu.
 Po stránce kulturní byl udělán v letošním roce značný kus práce, kdy 
byla provedena generální oprava místního rozhlasu, byla získána velká promítací 
aparatura. Dále budou prováděny za pomoci Státního statku úpravy ve zdejším 
sále, aby kino mohlo sloužit svému účelu. Je ovšem třeba většího pochopení ze 
strany občanů, aby opravdu kino bylo navštěvováno a nepromítalo se pro 10 
nebo 15 občanů.
 Co se týče vzhledu obce, poněkud se toto zlepšilo, když byl odstraněn 
jeden z nejhorších závadných objektů přímo v obci a druhý byl odstraněn 
z fi nančních prostředků JZD. Vzhled obce se poněkud zpestří okrasnými stromy, 
které budou postupně vysazovány na každém příhodném místě. Ostatní závadné 
objekty na pokraji obce budou v příštím roce rovněž odstraněny.
 Přistoupím nyní k hodnocení práce poslanců národního výboru mezi 
voliči a k práci poslanců samých. Po konaných průzkumech v jednotlivých 
volebních obvodech, byly v práci příslušných poslanců zjištěny hrubé 
nedostatky, které se neslučují se ctí volených poslanců. Voliči dali při volbách 
důvěru členům národního výboru, která je ovšem zneužívána, čímž je zákon 
o národních výborech porušován. Průzkumem bylo zjištěno, že velká část voličů 
jednotlivých volebních obvodů není na zasedání národního výboru vůbec 
zvána, a vyskytly se i takové závady, že voliči nebyli od uplynulého volebního 
období ani jednou navštíveni. Staly se i případy, že do zasedání se nedostavila 
ani nadpoloviční většina poslanců a přesto, že voliči byli přítomni, zasedání 
se nemohlo uskutečnit. S tímto stavem je nutno se vypořádat, protože to není 
možno nadále trpět. Nehodlá-li některý z poslanců národního výboru zastávat 
svou práci svědomitě, bude třeba, aby svým voličům oznámil nezájem a požádal 
je o odvolání z volebního obvodu. Tento způsob bude nejrozumnější, neboť tím 
bude zlepšena celá práce národního výboru.

Dodatek k výše uvedenému /státní dodávky/
Soukromí zemědělci, o kterých je v hlavní zprávě zmiňováno, vstoupili poprvé 
do JZD v roce 1951, kdy už družstvo dva roky fungovalo. Hospodaření bylo 
ovšem velmi špatné, výdělky téměř žádné a tak Strnad Jan, Rosický Jan, Záškoda 
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Josef a někteří další v roce 1954 z JZD vystoupili a začali soukromě hospodařit. 
Jenomže to bylo opravdu svízelné, u všech komodit /mléko, maso, vejce , obilí, 
brambory a další/ byly stanoveny tak vysoké státní dodávky, že se těžko plnily.
Tehdy bylo především plnění dodávek hlavní náplní rady MNV, státem bylo 
považováno za téměř vlastenecký úkol, ale především s tím, aby se soukromníkům 
jejich hospodaření co nejvíce ztížilo a byli nuceni opět vstoupit do JZD.
Na zasedání rady MNV 6. února 1958 byl proto jedním z hlavních programů 
získávání soukromých zemědělců za členy JZD, viz následující výpis ze zápisu:
Do Jednotného zemědělského družstva byl získán soukromě hospodařící 
zemědělec Strnad Jan s celkovou zemědělskou půdou 13,17 ha. Další soukromý 
zemědělec Rosický Jan, který má výměru 9,33 ha je ztotožněný s názorem do JZD 
vstoupit, ale klade si podmínku vyrovnání pohledávky, kterou má u družstva 
z doby, kdy z něj vystoupil. Další získávání soukromých zemědělců ke vstupu 
bude pokračovat v příštím týdnu.
Postupně i ostatní soukromí zemědělci, pokud se neodstěhovali, do družstva 
nakonec vstoupili, ovšem družstvo se zanedlouho sloučilo s JZD Mokrá /od 30. 
11. 1959/ a od 1. září 1960 přešlo pod Státní statek.
Na uvedeném zasedání 6. února 1958 bylo dále projednáváno:

• vedoucí pohostinství Jaroslav Vavroch žádá povolení, aby mohl změnit 
uzavírací den – zatím je v pondělí a on chce zavírat v neděli. Rada mu 
nevyhověla, neboť v neděli je zde spousta brigádníků Vodních staveb 
a neměli by se kde stravovat.
• rada MNV podala návrh na nový výbor NF ve složení: Jan Rosický, Josef 
Záškoda, Alois Ondráček, Jana Kořánková, Anna Vyšatová, Stanislav Med, 
Božena Brůžková, Jaromír Štumpf a Vladimír Kostka.
• František Kefurt provedl rozbor hospodaření JZD, které vykázalo za rok 
1957 zisk 155 525 Kčs a v důsledku toho mohlo být vyplaceno na pracovní 
jednotku 12 Kčs místo plánovaných 10 Kčs. Dále byly vydány naturálie 
v hodnotě 5,61 Kčs, což činí 1,40 kg obilí chlebového, 1,60 kg obilí krmného 
a 3 kg brambor. Celkem bylo na naturální dávky vydáno 4 064 kg žita, 4 396 
kg ječmene, 3 247 kg ovsa a 23 700 kg brambor.

 V tehdejších jednáních rady MNV i na veřejných zasedáních byla hlavní 
pozornost věnována zemědělství. MNV proto musel projednávat a hodnotit 
výsledky JZD, přijímat opatření k senoseči, žním, podzimním pracem a podobně. 
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Důležitý byl i nábor soukromě hospodařících zemědělců do JZD, předtím hlídání 
splnění jejich stanovených dodávek, hlídat a povolovat domácí porážky prasat 
a mnoho jiného. Vedoucí pracovníci Státního statku i JZD museli na zasedáních 
podávat zprávu o stavu hospodaření a všech problémech a opatřeních.
 
Všechny další důležité návrhy se projednávali za přítomnosti představitelů NF 
a jednotlivých osad. Tak v roce 1958 bylo složení představitelů následujícící:
Za radu MNV - Vladimír Hofírek
za výbor NF - Vladimír Kostka
za JZD - Josef Bláha
za KSČ - František Švamberk
za Výrobnu ov. šťáv - Stanislav Med
za obec Muckov - František Novotný
za obec Plánička - Miloslav Kocanda

Pokračování příště – píše Fr. Záhora

Co možná nevíme

Do každé domácnosti patří vysavač a pračka. V letošním roce slaví vysavač 110 
let. První vysavač si nechal patentovat anglický konstruktér H. C. Booth. Na 
svůj vynález přišel, když se účastnil předvádění nového způsobu čištění vagonů. 
Systém spočíval na principu odfoukávání prachu. Pan Booht si uvědomil, že by 
bylo daleko praktičtější prach vysávat. V roce 1902 začal vyrábět vysavače ve 
velkém.
Elektrická pračka slouží 105 let. V roce 1906 sestrojil Američan A. Fischer 
první elektrickou pračku a v témže roce přišli konstruktéři s nápadem ohřevu 
vody přímo v pračce. V českých domácnostech má víc než 90% domácností 
automatickou pračku. Dnes už si nikdo neumí představit otloukání prádla 
o kameny u řeky, valchu, nebo pračku zvonovou, kde se pralo prádlo proudem, 
který vytvářel zvon pohybující se nahoru a dolů. Někdo ještě pral v pračce vířivé, 
kdy tzv. vířiče rozproudily v nepohyblivém bubnu mýdlový roztok.

Irena Pekárková
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VALENTÝN
Na 10. – 14. 2. 2012 přijímáme rezervace na romantické večeře se slavnostní 
tabulí v naší Well&Wine restauraci.
Začátkem měsíce února Vám prozradíme menu.
Rezervujte si svůj stůl včas na tel.: 380 735 208!

CUKRÁRNA
Na Vaše přání prodlužujeme otevírací dobu cukrárny od 10:00 - 21:00 hod.
Ve dnech 10. - 14. 2. 2012 bude cukrárna nabízet sladké valentýnské pokušení.

GASTRO TÝDEN 
Na staročeské šumavské speciality z vepřového masa Vás zveme v termínu 2. - 8. 
1. 2012

Kontakt: tel.: 380 735 208, info@hotelfrymburk.cz, www.hotelfrymburk.cz

Zprávy ze školy

Ještě něco z prosince:
5. prosince do školy a školky přišel Mikuláš s andělem a čerty. Děti jim přednesly 
hezké básničky.

Během prosince probíhaly vánoční besídky pro rodiče v ZŠ i MŠ. Před vánočními 
prázdninami žáci také ozdobili stromeček pro zvířátka a udělali si ve ŠD besídku 
i s dárky pod stromečkem.

Věra Daňová
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Pozdrav umělce – rodáka

Z CYKLU „PRORŮSTÁNÍ“
 Při příležitosti nového roku si můžeme připomenout ve Zpravodaji 
i rodáka z Černé v Pošumaví, kterým je malíř, grafi k, kreslíř a sochař František 
Dörfl .

O tomto umělci, který v současnosti žije a tvoří v Jihlavě, nebyla v dostupných 
historických materiálech obce žádná zmínka. Bylo možno pouze zjistit, že zde 
žil v 
. p. 39 zámečník Franz Dörfl , který měl svou zámečnickou dílnu předělanou 
z bývalé strojovny schwarzbachského pivovaru. V roce 1930 si pak postavil 
vlastní domek č. p. 57 a tam si také přestěhoval svou dílnu.
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 Teprve nyní se objevily další materiály, které nám přibližují tohoto 
našeho rodáka, později významného umělce. Narodil se v r. 1934 jako první 
ze tří dětí. Jeho otec, o kterém byla zmínka, vlastnil vedle zámečnické živnosti 
i malý obchod s potravinami.
V roce 1938 však celá rodina, při německém „anšlusu“ odešla do Velešína 
a v roce 1947 se odstěhovala do Jihlavy.
Přestože odešel z obce Černá v Pošumaví jako malý chlapec, zůstává pro nás 
rodákem a významným žijícím umělcem. Ve svém rodišti se byl několikrát 
podívat, naposledy v roce 2007, což mi sdělil při našem telefonickém rozhovoru. 
Podotkl současně, že obec na něho působí velmi příznivým dojmem, vyjma 
komplexu budov bývalého pivovaru, kde žila do roku 1930 jeho rodina.
 S Františkem Dörfl em jsem i nadále ve styku, pro náš archiv kroniky mi 
zaslal publikaci o jeho dílech a výstavách, naposledy nedávno před vánocemi. 
Současně zaslal i blahopřání k Novému roku PF 2012 se svou signaturou.

      František Záhora
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NOVOROČENKA

Jihočeši třídí odpadky – pátý ročník je za námi a jak 
dopadl?

Jihočeský kraj a společnost EKO-KOM a.s., která se věnuje sdruženému plnění 
povinností zpětného odběru a využití odpadů z obalů prostřednictvím systému 
tříděného sběru, vyhlásili pro rok 2011 soutěž na podporu zkvalitnění tříděného 
sběru odpadů. 
Do soutěže jsou automaticky zahrnuty všechny obce, které jsou zapojeny do 
systému EKO-KOM. V celkovém pořadí se Černá v Pošumaví umístila na 36. 
místě. Z celkového počtu 132 obcí v kategorii obcí do 1999 obyvatel je umístění 
naší obce chvályhodné.
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V soutěži bylo u všech obcí hodnoceno a bodování 5 kritérií:
1) celková výtěžnost papíru, nápojových kartonů, bílého a barevného skla na 
jednoho občana;
2) úspěšnost třídění – tedy poměr mezi vytříděným využitelným odpadem 
a odpadem komunálním;
3) sběr kovu;
4) kvalita a včasnost odevzdání výkazů;
5) osvětová činnost, ta byla vyhodnocena na základě materiálů, které obce 
používají k informovanosti obyvatel o třídění odpadu.
Odměnou vítězným obcím se staly výrobky z recyklovaného plastu určené ke 
zkrášlení obce – lavičky, květináče, stojany na kola a další.
Vítězi v dané kategorii, tedy kategorii obcí s 500-1999 obyvateli jsou:
 1. Lhenice
 2. Opařany
 3. Zlatá Koruna
Vítězným obcím gratulujeme. A záleží jen na nás, zda v dalším, již šestém 
ročníku soutěže, bude jméno naší obce mezi jmény vítěznými.

Eva Brunerová

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY

• V pondělí 5. prosince se některé děti bály jít do školky. Na návštěvu totiž přišel 
Mikuláš s čerty a andělem. Po překonání strachu řekly všechny děti básničku 
a některé si dokonce pohladily čerta. Za odměnu dostaly od Mikuláše balíček 
dobrot.

• Adventní čas jsme ve školce vyplnili velkými přípravami na svátky. Společně 
s dětmi jsme pekli cukroví, zkrášlovali školku, vyráběli přáníčka a zdobili krásné 
zvonečky, které nám upletla paní Petra Pekárková. Ve čtvrtek 15. prosince 
jsme se sešli s rodiči u „Vánoční pohádky“ v podání divadelního souboru 
ZVONEČEK. Před pohádkou jsme si zazpívali koledy. Společné odpoledne 
jsme zakončili posezením u stromečku, kde jsme ochutnali cukroví od dětí 
i od některých rodičů a výborný dort od paní Brunerové.

• Čekání na Ježíška jsme si zkrátili vyráběním ozdob, kterými jsme zkrášlili 
stromečky před školkou, poštou a obecním úřadem.

kolektiv MŠ



16

Společenská rubrika

V lednu svá výročí oslaví paní Marie Musilová a pánové 
Alois Skácel a Rostislav Ružbatský. 
Všem jubilantům přejeme vše nejlepší, hodně štěstí, zdraví 
a pohody v osobním životě.

V prosinci nás opustila paní Helena Sochorová a pan Jiří 
Bednář.

Za SPOZ Věra Daňová

Oznámení o možnosti získání dotace na tyto aktivity:
• výstavba /rekonstrukce/ odpočívadel podél turistických tras, cyklostezek, 

naučných stezek, jezdeckých stezek, včetně doprovodné infrastruktury 
zvyšující atraktivitu stezek (např. dopravní hřiště, cyklotrial, bikepark pro 
BMX a horská kola, skatepark pro skateboarding a in-line brusle),

• pořízení a umístění informačních stojanů a značek,
• vybudování /vybavení, rekonstrukce/ „centra služeb“ pro turisty (cykloservis, 

půjčovna sportovních potřeb, turistické informační centrum),
• výstavba sociálního zařízení (WC – min. 1 bezbariérové pevné i mobilní, 

sprcha) u odpočívadel, u parkovišť pro turistické trasy, u poskytovatelů služeb 
v okolí turistických tras (občerstvení, restaurace, ubytování),

• dovybavení prostor poskytovatelů služeb v okolí turistických tras o dětské 
koutky, sportoviště, stojany na kola, místa pro odpočinek turistů, apod.,

• zpřístupnění atraktivit cestovního ruchu všem (např. vybudování nájezdových 
plošin, schodolezů, výtahů),

• pořízení tzv. „městských kol“ – rozmístění stojanů s koly v centrech měst 
a poblíž atraktivit cestovního ruchu (možnost půjčení kola na vratnou kauci),

• pořízení elektrokol,
• pořízení prostředků ekologicky šetrné dopravy provozovaných mezi 

parkovištěm a atraktivitou, v místě atraktivity a do místa atraktivity (cyklo/ski 
bus do 25 míst, turistický vláček, apod.), alternativní forma dopravy (např. 
lodičky),
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• úprava /vybavení/ prostředků ekologicky šetrné dopravy o prvky umožňující 
bezpečný a snadný nástup a výstup handicapovaných a cestujících s kočárky 
(zvedáky, plošiny, nájezdy, apod.),

• zavedení /zlepšení, vytvoření/ navigačních a informačních systémů pro 
zlepšení orientace a informovanosti po atraktivitách pro zrakově postižené 
účastníky cestovního ruchu (sluchové a hmatové expozice, nápisy a popisy 
v Braillově písmu, apod.),

• vytvoření systému, který usnadní pohyb ZTP osob po atraktivitách cestovního 
ruchu, a který zkvalitní jejich zážitek z návštěvy dané atraktivity,

• prezentace projektu (výše uvedených aktivit) formou webu a online propagace, 
účast na veletrzích a výstavách, inzerce v tisku a tiskových médiích, vydání 
letáků, brožur propagujících vytvořený produkt, semináře, propagační akce, 
soutěže.

Pro další informace kontaktujte společnost GARANTA CZ a.s., Kněžská 365/22, 
370 01 České Budějovice.

www.nemovitostilipno.cz

Nákup, prodej nemovitostí
Zajišťujeme právní servis, hypotéky, výkup 

nemovitostí s dluhem
Spolupracujeme s předními RK, developery a investory 

v CZ, AT, NL
Poptáváme pro soukromého zemědělce - zemědělskou 

i jinou půdu, restituční nároky.
S možnou platbou ihned!

!!! Ihned vykoupíme chatu přímo u břehu Lipenské 
přehrady za Vaši cenu!!!

Kontakt: tel. 720 101 603 p. Cnota
e-mail: aaanemovitosti@centrum.cz
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Kde žijeme

 
Náš okres Český Krumlov vznikl 1. 7. 1960 sloučením původního okresu Český 
Krumlov a části okresu Kaplice. Za celou dobu své existence se jako u jednoho 
z mála okresů jeho hranice nijak výrazně neměnila. Měnil se pouze počet obcí - 
ze 67 v době vyhlášení až na nejnižší počet obcí 39, který byl na okrese při sčítání 
v roce 1980. V současné době má okres 45 obcí - z toho je 6 měst, 4 městyse 
a 1 vojenský újezd. Na území okresu se nachází dohromady 26 vrcholů nad 1 
000 metrů nad mořem. Nejvyšším vrcholem okresu je hora Smrčina (1 338 m. 
n. m.). Nejvýše položenou samosprávnou obcí je Světlík 798 m. n. m.. Naopak 
nejníže položenou obcí je Zlatá koruna 473 m. n. m..
Počet obyvatel k 1. 1. 2011 byl 61 706 z toho mužů 30 959 a 30 747 žen 
s průměrným věkem 39,2 let.
Okres má 176 katastrálních území a celková výměra je 1614,98 km2.
V příštím zpravodaji se dozvíte něco o obcích našeho okresu podle abecedy.
Irena Pekárková
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Betlémské světlo

Tradice šíření betlémského světla se datuje od roku 1986, kdy rakouský rozhlas 
pořádal charitativní akci pro zrakově postižené děti. Distribuce Betlémského 
světla měla být jistou formou poděkování a doprovodným programem akce.
Během několika let se z tohoto nápadu stal novodobý vánoční zvyk. Pověst 
pocházející z Florencie říká, že se křižáckého tažené do Palestiny v dobách 
středověku zúčastnil i jeden mladík z Florencie. Cílem válečné výpravy bylo 
osvobození Betléma a Jeruzaléma od mohamedánů. Florenťan před odjezdem 
přísahal, že vrátí-li se z válečného tažení, přinese do rodného města plamínek 
věčného světla z Betlémské basiliky. Po letech v čase před Vánocemi se do 
Florencie skutečně vrátila hrst válečníků. Jeden z nich měl u sebe hořící svíci. 
Všichni přísahali, že jde skutečně o plamínek věčného světla, který chránili 
v každém počasí po celou cestu zpět domů.
První cesta Betlémského světla tedy proběhla již ve středověku. Nová éra pouti 
věčného plamínku se traduje od roku 1986.
Díky skautům a junákům může tento plamínek zářit i ve vašich domovech.
Děkujeme!

Eva Brunerová

Oznámení redakce
 Redakce oznamuje, že příspěvky můžete posílat elektronickou poštou na adresu 
podatelna@cernavposumavi.cz, nebo je předat v písemné podobě na Obecním 
úřadě. Uzávěrka Zpravodaje na měsíc únor bude 25. ledna 2012.

ReZp
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